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Medborgarförslag angående att trädgårdsavfall 
från Tanto Södra koloniträdgårdsförening ska 
transporteras bort av staden 

 

Svar på medborgarförslag  
 

Förvaltningens förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 

Sammanfattning 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag angående 
att trädgårdsavfallet från Tanto Södra koloniträdgårdsförening ska 
transporteras bort av staden. Förslaget går ut på att trädgårdsavfall 
från de enskilda lotterna ska transporteras bort tillsammans med det 
trädgårdsavfall som kolonisterna samlar ihop på allmänna parkytor. 
Förslaget innebär därmed att transporterna kring avfallet samordnas 
vilket uppges vara positivt ur miljösynpunkt. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att förslaget i sig är positivt då 
förslagsställaren försöker finna en mer effektiv och miljömässigt 
anpassad hantering av det trädgårdsavfall som genereras inom 
koloniträdgårdsföreningens enskilda lotter. 
 
Förvaltningen kan dock konstatera att det saknas stöd för föreslagen 
hantering i det arrendeavtal som stadsdelsnämnden har med den 
aktuella koloniträdgårdsföreningen och med övriga 
koloniträdgårdsföreningar inom stadsdelsområdet. Arrendeavtalens 
utformning är gemensam för hela staden och avtalsmallen är 
beslutad av kommunfullmäktige 2009-09-28. I avtalet anges bland 
annat att föreningen förbinder sig att hålla området i städat och 
vårdat skick vilket enligt förvaltningen innebär att föreningen ska 
ombesörja att trädgårdsavfallet från lotterna tas omhand. Ett 
genomförande av förslaget innebär att stadsdelsnämnden skulle 
bekosta borttransport av trädgårdsavfall från enskilda lotter vilket 
förvaltningen inte anser vara avtalsenligt. 

Handläggare
Mats Christenson
Telefon: 0850812201

Till
Södermalms stadsdelsnämnd 
25 maj 2022
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Medborgarförslag angående att 
koloniträdgårdsföreningens trädgårdsavfall 
ska transporterar bort av staden 
 

 
Förvaltningen anser mot bakgrund av beskrivningen ovan att 
koloniföreningen på egen hand bör samordna insamling och 
borttransport av trädgårdsavfallet från de enskilda lotterna. 

Bakgrund 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag angående 
att trädgårdsavfallet från Tanto Södra koloniträdgårdsförening ska 
transporteras bort av staden. Stadsdelsnämnden beslutade vid 
nämndsammanträdet den 24 februari 2022 att ge förvaltningen i 
uppdrag att bereda medborgarförslaget. Medborgarförslaget bifogas 
som bilaga. 

Ärendet 
Förslagsställaren, som ingår i styrelsen för Tanto Södra 
koloniträdgårdsförening, beskriver att föreningen arbetar för att 
föreningen ska miljöcertifieras. Föreningen har dock problem med 
att borttransportera trädgårdsavfallet från de enskilda lotterna och 
därmed undvika att kolonisterna eldar upp avfallet. 
 
I förslaget beskrivs att marken som föreningen bedriver 
koloniverksamhet på tillhör Stockholms stad. Föreningen arrenderar 
parkmarken och kolonisterna äger sina respektive stugor. Förutom 
kolonilotterna finns inom föreningen också allmänna ytor som 
tillhör staden där kolonisterna gemensamt rensar ogräs i samband 
med att vår- och höststädning arrangeras. Avfall som samlas ihop 
på dessa ytor läggs på angiven plats i papperssäckar som staden 
delat ut. Staden samlar sedan ihop de fyllda säckarna med  
trädgårdsavfallet som därefter transporteras bort. 
 
I medborgarförslaget föreslås att föreningens kolonister på ovan 
nämnda uppsamlingsplats även ska kunna lägga säckar med 
trädgårdsavfall från de egna lotterna och att staden även 
transporterar bort detta avfall. Enligt förslagsställaren skulle denna 
hantering vara mycket bra ur miljösynpunkt då borttransporten 
samordnas samt att eldning av trädgårdsavfallet på lotterna kan 
undvikas. Trädgårdsavfallet kan därmed, enligt förslagsställaren, 
även omvandlas till biokol i linje med stadens miljöarbete.  
 
Avslutningsvis anges i förslaget att detta tillvägagångssätt även 
skulle kunna tillämpas inom andra koloniträdgårdsföreningar inom 
Södermalms stadsdelsområde.  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av stadsmiljöavdelningen inom Södermalms 
stadsdelsförvaltning. Ärendet har behandlats av förvaltningsgruppen 
och pensionärsrådet den 16 maj 2022 och i rådet för 
funktionshindersfrågor den 17 maj 2022. 
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Förvaltningens synpunkter och förslag 
Stadsdelsförvaltningen anser att förslaget i sig är positivt då 
förslagsställaren försöker finna en mer effektiv och miljömässigt 
anpassad hantering av det trädgårdsavfall som genereras inom 
koloniträdgårdsföreningens enskilda lotter. 
 
Förvaltningen kan dock konstatera att det saknas stöd för föreslagen 
hantering i det arrendeavtal som stadsdelsnämnden har med den 
aktuella koloniträdgårdsföreningen och med övriga 
koloniträdgårdsföreningar inom stadsdelsområdet. Arrendeavtalens 
utformning är gemensam för hela staden och avtalsmallen är 
beslutad av kommunfullmäktige 2009-09-28. I avtalet anges bland 
annat att föreningen förbinder sig att hålla området i städat och 
vårdat skick vilket enligt förvaltningen innebär att föreningen ska 
ombesörja att trädgårdsavfallet från lotterna tas omhand. Ett 
genomförande av förslaget innebär att stadsdelsnämnden skulle 
bekosta borttransport av trädgårdsavfall från enskilda lotter vilket 
förvaltningen inte anser vara avtalsenligt. 
 
Förvaltningen anser mot bakgrund av beskrivningen ovan att 
koloniföreningen på egen hand bör samordna insamling och 
borttransport av trädgårdsavfallet från de enskilda lotterna. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar detta 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.  
 

Expedieras till 
Förslagslämnaren. 
 
Ann-Christine Jenvén  Andreas Evestedt 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 Södermalms 
stadsdelsförvaltning 

 

Bilaga 
Medborgarförslaget.
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